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Írásbeli kérdé s

Kövér László Úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján kérdést kívánok intézni az Igazságügyi és
Közigazgatási minisztériumot vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Vizsgálja-e az eredeti dokumentumot is a Schmitt Pál köztársasági elnö k
plágiumügyében eljáró vizsgálóbizottság?”

címmel .

A kérdésre írásbeli választ kérek !

Tisztelt Miniszter Úr !

Néhány héttel ezelőtt attól volt hangos a sajtó, hogy hazánk államfője, a legfőbb közjogi
méltóságok feje, Schmitt Pál köztársasági elnök úr plágiumbotrányba keveredett .

A vád szerint a köztársasági elnök 1992-ben írt, 215 oldalas doktori disszertációjának nagy
része - a hvg.hu számításai szerint mintegy 180 oldal - szinte szóról szóra megegyezik eg y
bolgár sportkutató, Nikolaj Georgiev által még a nyolcvanas években írt, francia nyelvű
tanulmány szövegével .

Később további plágiumgyanúra lettek figyelmesek, ezúttal a Nemzetközi Olimpia i
Bizottság által 1990-ben kiadott The Olympic Movement / Le Mouvement Olympique című
118 oldalas ismeretterjesztő brosúra szövegével, az Olimpiai Charta 1991–92-ben hatályo s
változatával azonos szakaszokra bukkantak . Továbbá tíz oldalt tesznek ki azon táblázatok és
diagramok, melyeket Schmitt Pál a Georgiev-tanulmányból változtatás és hivatkozá s
megjelölése nélkül vett át.

A SOTE által létrehozott vizsgálóbizottság, mely a plágiumügyet hivatott felderíteni, titko s
társaságként, a sajtótól teljesen elzárkózva vizsgálja az ügyet . Egy március 5- i
sajtótájékoztatón a felsőoktatási intézmény szóviv ője ugyan elmondta, hogy a szüksége s
dokumentumok rendelkezésre állnak, ugyanakkor nem erősítette meg, hogy azok az eredet i

munkák-e vagy csak másolatok, esetleg olyan művek, amikből Schmitt Pál nem is



dolgozhatott . A hvg.hu tudomása szerint a Georgiev-tanulmányból egyetlen példány találhat ó
hazánkban, mégpedig a szerkesztőségben. Ugyancsak a hvg.hu szerint további felhasználásra
a szerkesztőség felajánlotta a bizottságnak az írást, megkeresés azonban az egyetemről azóta
sem érkezett feléjük .

Tisztelt Miniszter Úr !

Adódik tehát a kérdés, hogy vizsgálja-e az eredeti dokumentumot is a Schmitt Pá l
köztársasági elnök plágiumügyében eljáró vizsgálóbizottság ?

Előreláthatólag március 28-án hozzák nyilvánosságra a bizottsági jelentést . Szívbő l
remélem, hogy egy ilyen kényes kérdésben nem történik meg a valódi információk eltusolása,
az igazság elkend őzése. Bízom abban is, hogy a vizsgálat lezárultával széles kör űen és annak
teljességében tájékoztatják majd a közvéleményt .

Várom megtisztel ő , mihamarabbi válaszát !

Budapest, 2012 . március 06 .

Tisztelettel :
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